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REVISTA PRESEI 

 

 

 Camera Deputaţilor/ Premierul Ludovic Orban participă la Ora prim-

ministrului pe tema bugetului pe 2021 

Premierul Ludovic Orban participă, luni, în plenul Camerei Deputaţilor, la Ora 

prim-ministrului, pentru a prezenta stadiul elaborării proiectelor bugetului de stat şi 

bugetului asigurărilor sociale de stat pentru anul 2021, scrie Agerpres. Şedinţa este 

programată să înceapă la ora 16:00. Biroul permanent al Camerei Deputaţilor a 

aprobat, lunea trecută, solicitarea grupului parlamentar PSD în acest sens. 

 

Prim-vicepreşedintele PSD, Gabriela Firea, anunţa joia trecută, după o şedinţă a 

conducerii partidului, că social-democraţii au decis să îl cheme în Parlament pe 

premierul Ludovic Orban pe tema bugetului de stat pe anul viitor, menţionând că 

nu înţelege de ce Guvernul nu a publicat acest proiect. 

 

"Dacă nu este nimic de ascuns, dacă este totul corect faţă de români, de ce nu este 

publicat bugetul pe anul viitor, de ce nu se organizează o conferinţă de presă la 

nivel guvernamental astfel încât toţi românii să afle care sunt intenţiile concrete ale 

Guvernului cu privire la TVA, de exemplu. Sunt analişti economici, de asemenea 

consultanţi economici care în această perioadă fac tot felul de calcule şi scheme 

cum va evolua economia românească în momentul în care TVA va creşte", a 

afirmat Firea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Restricţionarea circulaţiei persoanelor pe timpul nopţii, închiderea 

magazinelor după ora 21 şi alte măsuri - în vigoare de luni 

Începând de luni devine obligatorie purtarea măştii pentru toate persoanele care au 

împlinit vârsta de 5 ani în toate spaţiile deschise, magazinele se închid la ora 21,00, 

se interzice circulaţia în afara locuinţei între orele 23,00 - 5,00, cu unele excepţii 
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pentru care trebuie prezentată o declaraţie pe proprie răspundere, iar activitatea 

pieţelor, târgurilor şi bâlciurilor în spaţii închise se suspendă, potrivit Agerpres. 

 

Hotărârea de Guvern de modificare şi completare a HG 856/2020 privind 

prelungirea stării de alertă pe teritoriul României începând cu data de 15 

octombrie, adoptată joi şi publicată în Monitorul Oficial, prevede că aceste 

măsurile pentru prevenirea şi limitarea răspândirii infecţiei cu SARS-CoV-2 intră 

în vigoare de luni. 

 

În acest sens, purtarea măştii de protecţie astfel încât să acopere nasul şi gura este 

obligatorie pentru toate persoanele care au împlinit 5 ani în toate spaţiile deschise. 

Se interzice desfăşurarea de reuniuni cu prilejul unor sărbători, aniversări petreceri 

în spaţii închise şi/sau deschise publice şi/sau private. 

În toate localităţile se interzice circulaţia persoanelor în afara locuinţei/gospodăriei 

în intervalul orar 23,00 - 5,00 cu unele excepţii motivate de: deplasarea în interes 

profesional, inclusiv între gospodărie şi locul/locurile de desfăşurare a activităţii 

profesionale şi înapoi; deplasarea pentru asistenţă medicală care nu poate fi 

amânată şi nici realizată de la distanţă, precum şi pentru achiziţionarea de 

medicamente; deplasări în afara localităţilor ale persoanelor care sunt în tranzit sau 

efectuează călătorii al căror interval orar se suprapune cu perioada interdicţiei, cum 

ar fi cele efectuate cu avionul, trenul, autocarul sau alte mijloace de transport de 

persoane şi care poate fi dovedit prin bilet sau orice altă modalitate de achitare a 

călătoriei; deplasarea din motive justificate, precum îngrijirea/însoţirea copilului, 

asistenţa persoanelor vârstnice, bolnave sau cu dizabilităţi ori deces al unui 

membru de familie. 

 

Pentru verificarea motivului deplasării în interes profesional, persoanele sunt 

obligate să prezinte, la cererea personalului autorităţilor abilitate, legitimaţia de 

serviciu sau adeverinţa eliberată de angajator ori o declaraţie pe propria 

răspundere. Pentru verificarea motivului deplasării în interes personal, persoanele 

sunt obligate să prezinte, la cererea personalului autorităţilor abilitate, o declaraţie 

pe propria răspundere, completată în prealabil. 
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Declaraţia trebuie să cuprindă numele şi prenumele, data naşterii, adresa 

locuinţei/gospodăriei/locului activităţii profesionale, motivul deplasării, data 

completării şi semnătura. 

 

De asemenea, va fi suspendată şi activitatea teraselor care sunt închise cu un 

acoperiş, plafon sau tavan şi delimitate de cel puţin doi pereţi, indiferent de natura 

acestora sau de caracterul temporar sau permanent. 

 

Prepararea, comercializarea şi consumul produselor alimentare şi băuturilor 

alcoolice şi nealcoolice sunt permise în spaţiile special destinate dispuse în 

exteriorul clădirilor, în aer liber, cu asigurarea unei distanţe de minimum 2 metri 

între mese şi participarea a maximum 6 persoane la o masă, dacă sunt din familii 

diferite şi respectarea măsurilor de protecţie sanitară stabilite prin ordin comun al 

ministrului sănătăţii, ministrului economiei, energiei şi al mediului de afaceri şi al 

preşedintelui Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa 

Alimentelor. 

 

Totodată, se instituie obligaţia pentru operatorii economici care desfăşoară 

activităţi de comerţ/prestări servicii în spaţii închise şi/sau deschise publice şi/sau 

private să îşi organizeze şi să desfăşoare activitatea în intervalul orar 5,00 - 21,00. 

Prin excepţie, în intervalul orar 21,00 - 5,00 operatorii economici pot activa doar în 

relaţia cu operatorii economici cu activitate de livrare la domiciliu. De asemenea, 

prin excepţie, unităţile farmaceutice, benzinăriile şi operatorii economici cu 

activitate de livrare la domiciliu îşi pot desfăşura activitatea în regim normal de 

muncă, cu respectarea normelor de protecţie sanitară. 

 

O altă măsură care intră în vigoare de luni este suspendarea activităţii pieţelor 

agroalimentare în spaţii închise, târgurilor, bâlciurilor, pieţelor mixte şi volante şi a 

talciocurilor. Prin excepţie, se permite activitatea pieţelor agroalimentare ce pot fi 

organizate în zone publice deschise, cu respectarea normelor de protecţie sanitară. 

 

Pentru angajatorii din sistemul privat şi public cu un număr mai mare de 50 de 

salariaţi este instituită obligaţia organizării programului de lucru în regim 

telemuncă sau muncă la domiciliu.  
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În situaţia în care nu se poate acest lucru şi în vederea evitării aglomerării 

transportului public, instituţiile şi operatorii economici publici şi privaţi 

organizează programul de lucru astfel încât personalul să fie împărţit în grupe care 

să înceapă, respectiv, să termine activitatea la o diferenţă cel puţin o oră. 

 

Guvernul a adoptat joi şi Ordonanţa de urgenţă de modificare şi completare a Legii 

55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei 

de COVID-19 care prevede, între altele, că, în perioada noiembrie 2020 - 31 

decembrie 2020, prin ordin al ministrului educaţiei şi cercetării, în baza hotărârii 

Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă şi al analizei situaţiei 

epidemiologice la nivel naţional, se poate dispune suspendarea activităţilor care 

impun prezenţa fizică a anteşcolarilor, preşcolarilor şi elevilor din unităţile de 

învăţământ şi continuarea activităţilor didactice în sistem on-line. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Premierul Orban anunta scheme de ajutor de stat pentru HoReCa, studenti 

si pentru "zona culturala privata" 

Premierul Ludovic Orban a anuntat duminica seara, la B1 TV, ca Guvernul va 

introduce o forma de ajutor de stat pentru firmele din HoReCa, compensand 20% 

din pierderea cifrei de afaceri raportat la 2019, dar a precizat ca este necesara 

aprobarea Comisiei Europene in acest caz. 

 

Orban a mai anuntat si ajutoare de stat pentru "zona culturala privata", subliniind 

ca in acest caz schema de ajutor este mai greu de realizat, dat fiind ca persoanele 

care activeaza in acest domeniu activeaza sub diferite forme. De asemenea, 

Guvernul pregateste o schema de ajutor tip start-up pentru studenti. 

 

"In zona HoReCa, pe langa masurile pe care le-am adoptat, vom introduce o forma 

de ajutor de stat care am vazut ca este deja folosita in doua tari europene. Este o 

schema in care compensezi pierderea prin compensarea a 20% din pierderea cifrei 

de afaceri raportat la 2019. Efectiv se dau bani, 20% din pierderea pe cifra de 

afaceri", a declarat premierul. 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
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Orban a explicat ca aceasta masura de ajutor ar urma sa fie aplicata prin Ministerul 

Economiei. 

 

"Noi deja pregatim schema de ajutor de stat, pregatim actul normativ, vom face 

solicitare catre Comisia Europeana pentru ca orice forma de ajutor de stat pe care o 

dai trebuie aprobata de Comisia Europeana", a adaugat prim-ministrul. 

Si pe zona culturala privata Guvernul va pregati o schema de ajutor de stat, a 

mentionat premierul. 

Orban a precizat ca este o schema "foarte complicat de generat" pentru ca sunt 

foarte multe forme sub care cei care activeaza in domeniul culturii isi desfasoara 

activitatea, de la ONG-uri la persoane fizice care lucreaza ca freelancer. 

 

Seful Executivului a adaugat ca Guvernul si-a propus ca pe toate masurile pe care 

le va implementa sa fie aplicata utilizarea depunerii aplicatiilor online. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Agriculturii: Toti producatorii agricoli de produse romanesti vor 

avea in continuare acces in piete 

Toti producatorii agricoli de produse romanesti vor avea in continuare acces in 

piete, da asigurari ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Adrian Oros, intr-o 

postare pe pagina sa de Facebook. 

 

"Azi, la intalnirea organizata la Institutia Prefectului Judetului Cluj cu primarii 

localitatilor unde exista piete agroalimentare, am identificat impreuna solutii 

adecvate pentru ca activitatea in pietele agroalimentare si accesul producatorilor de 

produse romanesti sa se realizeze fara expunerea la riscul de contaminare cu 

virusul SARS-CoV-2. In urma unei evaluari punctuale a fiecarei piete 

agroalimentare apartinand unitatilor administrativ-teritoriale, s-a avut in vedere 

aplicarea unor variante de functionare, in functie de specificul pietei", noteaza 

Oros. 

 

https://ziare.com/adrian-oros/
https://ziare.com/facebook/
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Astfel, unde sunt piete inchise si se pot rabata peretii, se vor organiza astfel incat sa 

fie deschise, unde este posibil se vor muta mesele alocate producatorilor agricoli in 

spatiile din proximitatea pietelor. De asemenea, se vor organiza piete 

agroalimentare volante, in aer liber, pe alte amplasamente, spune seful de la 

Agricultura. 

 

"Fiecare UAT urmeaza sa comunice public solutiile functionale in cursul acestei 

zile. Indiferent de varianta de lucru aleasa, aceasta va fi monitorizata zilnic de 

institutiile statului cu responsabilitati in domeniu, astfel incat riscul de imbolnavire 

a cetatenilor sa fie cat mai redus", a precizat ministrul. 

 

In Bucuresti, Primaria Sectorului 4 a anuntat ca vine in sprijinul publicului 

cumparator si al producatorilor de fructe si legume de sezon si in maximum 48 de 

ore vor fi create noi spatii de vanzare a produselor, in apropierea pietelor. 

Potrivit unui comunicat transmis duminica de PS4, producatorii care au inchiriate 

tarabe in noua piata a Sudului vor fi relocati in piata volanta pe care administratia 

locala o va amenaja la parterul parcarii etajate aflata la doar cativa metri distanta. 

 

Alternativa pentru spatiile de vanzare din Piata Progresul va fi parcarea de pe 

acoperisul pietei de pe Soseaua Giurgiului, iar in privinta Pietei Aparatorii Patriei, 

zona de vanzare va fi amenajata tot in apropiere, pe amplasamentul fostului targ de 

miei. 

 

Producatorii din pietele Norilor si Timpuri Noi vor avea ca alternativa de locatie de 

vanzare parcarea situata pe strada Secerei, in proximitatea Palatului National al 

Copiilor, iar celor de la Piata Berceni-Oltenitei li se va pune la dispozitie, pentru 

desfacerea produselor, parterul parcarii etajate din spatele sediului pietei, de pe 

strada Tulnici. Totodata, producatorii de la Piata Straduintei vor fi relocati in 

parcarea din proximitatea acesteia. 
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Cat priveste magazinele situate in pietele din sectorul 4, cu obiect de vanzare altul 

decat comercializarea de fructe si legume, acestea vor ramane deschise, cu  

obligatia administratorilor pietelor de a stabili noi circuite de intrare/iesire, astfel 

incat sa fie respectate cu strictete noile reglementari specifice privind limitarea 

infectiilor cu noul coronavirus. 

 

In paralel, Primaria Sectorului 4 a transmis autoritatilor centrale solicitari privind 

evaluarea punctuala a situatiei de la Piata Sudului si Piata Progresul, ambele 

reconfigurate recent si adaptate noilor cerinte legale, astfel incat decizia de a opri 

temporar activitatea sa fie una fundamentata pe conditiile reale din ambele locatii. 

 

Si primarul Sectorului 6, Ciprian Ciucu, a prezentat duminica situatia pietelor din 

sector, administrate de Primarie si operatori privati. 

 

Astfel, in ceea ce priveste pietele administrate nemijlocit de PS6, situatia este 

urmatoarea: Piata "Valea Ialomitei" este piata inchisa, se relocheaza cele 60 de 

tarabe pe platoul parcarii supraterane, cu asigurarea masurilor suplimentare; Piata 

"Orizont" este deschisa (in spatiu deschis), ramane deschisa. Sunt tarabe libere, 

poate primi producatori de la alte piete - 44 de tarabe; Piata "Apusului" este 

deschisa (in spatiu deschis), ramane deschisa - 44 de tarabe. 

 

Situatia pietelor administrate de catre operatori privati este urmatoarea: Piata 

"Crangasi" este piata inchisa, se relocheaza cele 48 de tarabe in parcare si in 

parcarea de peste linia tramvaiului 41. Aceasta piata va fi operationala de marti, 10 

noiembrie. 

 

Piata "Drumul Taberei 1" este piata inchisa, se relocheaza cele 60 de tarabe pe 

platoul lateral si pe trotuarul din fata pietei si partial in parcare. Piata "Drumul 

Taberei 2" este piata inchisa deoarece se pare ca operatorul nu vrea sa mute 

tarabele in parcarea adiacenta. "Oricum, vom amenaja noi, Primaria, pentru 

producatorii care doresc, tarabe si in parcarea adiacenta. Daca operatorul se 

razgandeste, il invit sa mute tarabele temporar in parcarea adiacenta", precizeaza 

primarul Ciucu. 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Piata "Veteranilor I" este partial deschisa, poate functiona partial, iar Piata 

"Veteranilor II" poate functiona partial, urmand sa se stabileasca impreuna cu 

politia nationala care sunt partile care vor ramane functionale in aceste piete. 

 

In Piata "Gorjului" pot functiona tarabe pe culoarul de acces, acesta fiind generos 

si se va stabili impreuna cu politia nationala care sunt partile care vor ramane 

functionale. 

 

"In afara de aceste situatii si solutii identificate in acest moment, voi monitoriza 

situatia si vom veni cu solutii adiacente. Avem in lucru si solutia pietelor volante, 

acum evaluam oportunitatea deschiderii acestora in diferitele locatii pe care le 

avem drept optiuni", a transmis primarul Sectorului 6, Ciprian Ciucu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Finanțelor lansează o nouă emisiune de titluri de stat Fidelis 

De luni, 9 noiembrie 2020 şi până pe 27 noiembrie 2020, investitorii persoane 

fizice pot împrumuta statul român, într-o nouă ofertă de titluri de stat Fidelis, 

intermediată de BT Capital Partners, Banca Transilvania, BCR şi BRD, şi care va 

fi listată la bursa de valori, informează Mediafax. 

Investitorii vor putea subscrie titluri de stat denominate în monedă naţională cu 

scadenţa pe 1 an şi 3 ani, cu dobânzi de 3,5% pe an respectiv 4% pe an, dar şi în 

euro, cu o dobândă de 1,85% şi cu maturitatea în 2025. 

Ulterior închiderii perioadei de subscriere, titlurile vor fi listate la bursa de la 

Bucureşti, asigurând astfel lichiditate acestor instrumente de investiţii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Cum a rezolvat un ONG problema cetățenilor care sunau cu zilele la DSP 

București și nu le răspundea nimeni: un call center făcut 100% cu voluntari 

De când a început pandemia, oamenii care aveau nevoie de informații de la DSP 

București, decizii pentru concediul medical sau solicitau să fie testați sunau de zeci 

de ori până le răspundea cineva, instituția fiind depășită de situație. Acum, în 

fiecare zi, circa 50 de voluntari, dintr-un call center suport creat de un ONG, au 

preluat această sarcină de la DSP și răspund cetățenilor.  

În primele zile au fost recepționate peste 1.500 de telefoane. Datorită acestei 

inițiative, cetățenii primesc informațiile cerute, iar activitatea DSP a fost degrevată 

de problemele administrative și medicii sunt redirecționați către anchetele 

epidemiologice. 

Povestea este una frumoasă, despre oameni care în loc să stea pe margine să se 

plângă au ales să facă ceva, dar și despre o instituție care și-a recunoscut problema 

și a acceptat ajutorul, în loc să se certe cu „dușmanii din ONG-uri”. 

Despre fundația Geeks for Democracy ați mai auzit la începutul pandemiei, în 

perioada stării de urgență, prin proiectul ”Cumpărături la ușa ta”, când voluntarii 

făceau cumpărăturile pentru persoanele vulnerabile, care nu puteau ieși din casă. 

Ideea de a crea un call center suport pentru DSP București s-a născut în luna iulie, 

după ce au apărut mai multe reportaje care arătau situația disperată: oamenii sunau 

cu orele la telefon și nu răspundea nimeni. 

 „Ideea ne-a venit în 31 iulie când a fost Arafat la Digi 24 și nu răspundea 

nimeni la telefon la DSP. Eu am spus că mă ofer voluntar pentru DSP, cum 

am făcut cu ”Cumpărături la ușa ta” și Vlad Craioveanu de la Impact Hub a 

spus că ajută și el și pune spațiu la dispoziție pentru call center. Am făcut o 

postare pe Facebook, eu cu Vlad nu mă cunoșteam. După care a tot zis 

lumea: mă bag și eu, mă bag și eu. L-am sunat pe premier, asta se întâmpla 

în weekend, iar marți mă vedeam cu șefa DSP să discutăm despre proiect, să 

facem un apel pentru voluntari, să răspundă la telefon pentru DSP. Am și 

semnat și un protocol în luna august cu DSP, în care ofeream ajutorul”, 

povestește Marian Rădună, reprezentant Geeks for Democracy. 
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Voluntarii au răspuns imediat apelului, spațiul pentru call center era asigurat, dar 

timp de câteva luni lucrurile s-au împotmolit la DSP. 

 ”La începutul lunii august erau deja 80 de oameni înscriși care așteptau să 

înceapă să ajute, doar că nu s-a mai întâmplat nimic. După 3 săptămâni am 

dat eu un mesaj, am spus că va începe școala, va exploda numărul de cazuri, 

noi vrem să ajutăm. Ne-am văzut din nou cu DSP-ul, am venit, am văzut 

spațiul pentru call center cu Vlad, după care iar nu s-a mai întâmplat nimic. 

Apoi, acum trei săptămâni, m-a sunat șefa DSP, Oana Niculescu, și a 

întrebat dacă mai este valabilă oferta noastră, am zis că da, din august 

așteptăm, și am dat drumul la treabă, am mers în call center-ul DSP să 

vedem cum este treaba. Iar în două săptămâni am fost gata cu tot. Am rugat 

voluntarii să se reînscrie, să stabilim în ce interval orar să vină să răspundă la 

telefon. Vlad Craioveanu a pus la dispoziție spațiul, DSP a făcut o solicitare 

către STS și ei au adus telefoanele și laptop-urile. Un coleg de-al meu de la 

Geeks for Democracy a făcut aplicația în care introducem datele. Noi am 

venit cu apelul către voluntari, cu acești oameni minunați și mai sunt chestii 

administrative, am primit apă și suc de la un partener al lui Vlad Craioveanu, 

noi am cumpărat căști din banii Geeks, șervețele umede, dezinfectant”, 

povestește Marian Rădună. 

Până la lansare s-au înscris în proiect circa 250 de voluntari. Call center-ul a fost 

deschis marți, iar în primele 3 zile voluntarii au preluat peste 1.500 de apeluri, a 

declarat pentru HotNews.ro Diana Voicu, coordonatoarea call center-ului. 

 „În primele trei zile am preluat peste 1500 de apeluri și formulare 

completate, datele sunt colectate pe filtre și merg în spate către echipele 

dedicate DSP, persoanele care preiau informația colectată de noi și rezolvă 

cazurile. În total săptămâna aceasta o să avem cam 80 de voluntari, prin 

rotație, în call center, fiecare are job-ul lui, deci vine când poate. Motivul 

pentru care ne-am mobilizat este că mi se pare normal să dăm o mână de 

ajutor în momentul în care cifrele cu care ne confruntăm în acest val de 

pandemie depășesc capacitatea noastră organizatorică. Cam toate sistemele 

noastre sunt un pic depășite, și sistemul sanitar, și zona aceasta a DSP-ului.  
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Noi avem experiență de voluntariat, inclusiv în proiecte cu call center și 

oameni care doresc să facă treabă și mi se pare normal să ajutăm. Persoanele 

care sună și au nevoie de informații sau de decizii de la DSP pot să fie 

oricând prietenii noștri, vecinii noștri, familia noastră”, a explicat Diana 

Voicu. 

Acum, dacă suni la dispeceratul DSP București, nu îți mai răspunde la telefon un 

angajat al statului ci unul dintre voluntari, 

 

„Noi răspundem la telefoanele STS-ului puse la dispoziție pentru DSP. Dacă suni 

la 9462 îți răspund colegi de-ai mei. Înțeleg că și de la DSP București mai răspund 

câțiva oameni la telefon, au mai păstrat câteva posturi, dar practic noi răspundem la 

0219462, call center-ul DSP București”, spune Marian Rădună. 

Voluntarii vin câte două/trei ore pe zi, în 5 ture, astfel că este asigurat serviciul 

între 8 dimineața și 10 seara. 

„Pe zi în call center pot lucra 30 de persoane, deocamdată nu avem atâția în același 

timp. Avem 5 ture, de la 8.00 la 11.00, din 3 în 3 ore până seara, la 20.00, când 

ultima tură este de două ore, până la 22.00. Și pe tură lucrează cam 8 persoane 

acum, dar le vom ocupa pe toate 30. Avem abia 3 zile, trebuie să mai integrăm 

voluntari. Încă primim voluntari”, a mai spus Rădună. 

 

Cum știu voluntarii ce să răspundă la telefon? 

 

„Există o procedură dată de DSP către noi, procedură care a fost transpusă într-o 

prezentare, ținută voluntarilor la training și avem un formular făcut de un coleg de-

al nostru IT-ist, noi introducem datele din apeluri și DSP vede ce am introdus noi. 

Eu răspund la telefon, sunt primul contact cu un om care are nevoie de informații 

sau are o problemă, introduc datele, iar mai departe specialistul DSP se ocupă de 

caz. Noi facem acum chestii administrative. Dacă te simți rău suni la 112 nu la 

DSP”, explică Rădună. 
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În principal, persoanele care sună la call center-ul DSP cer 5 tipuri de informații: 

 - despre decizii pentru concediul medical, izolate: omul care a fost în 

carantină sau izolare are nevoie de o decizie de la DSP pentru concediu 

medical, cei care au stat în izolare 14 zile trebuie să depună niște acte pe 

site-ul DSP 

 - despre rezultatele testelor făcute prin DSP; 

 - cereri de testare; 

 - informații generale despre situațiile în care trebuie să intre în izolare. 

În ceea ce privește securitatea datelor, la informațiile introduse în baza de date are 

acces doar DSP-ul, voluntarii au semnat acorduri GDPR și nimeni nu are voie să 

plece din call center cu date notate pe foaie. Dacă notează ceva, în timpul 

conversației, hârtia este imediat distrusă. 

 

„Noi am făcut call center-ul în primul rând să le răspundem oamenilor, și chiar le 

răspundem cu informații corecte, primite de la DSP, înregistrăm solicitările lor și 

oferim șansa DSP-ului să se organizeze pe categorii în spate, în funcție de 

solicitări. De chestiile astea administrative pe care le facem noi acum se ocupau 

medicii de la DSP în loc să se ocupe de ce trebuie ei să facă. Pe de altă parte am 

vrut să-i degrevăm pe medici, pe specialiști să poată face anchete, să se ocupe de 

decizii, chestii unde sunt ei specialiști. Să răspunzi la un telefon, să dai niște date 

generale și să completezi niște date într-un formular nu e mare lucru și o poate face 

cineva care nu este medic”, a explicat Rădună. 

 

Cine sunt oamenii care își rup din timpul lor pentru a da o mână de ajutor? „Avem 

studenți, chiar și la medicină, pensionari, chiar un elev de clasa XII-a care vrea să 

ajute. Vin fiindcă suntem voluntarii de serviciu”, spune Marian Rădună. 

Ruxandra Predescu, unul dintre voluntarii care lucra în centru joi seară, spune că 

ajută fiindcă poate face acest lucru și știe situația grea prin care trecem. 

„Cred că cel mai simplu răspuns, fiindcă sună telefoanele, nu de alta, este pentru că 

pot să fac chestia asta și dacă pot să nu ajut, de ce să nu ajut.  
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Nu am avut o experiență neplăcută cu DSP, în sensul că am sunat și nu mi s-a 

răspuns la telefon, dar trăiesc în prezent și știu că sunt grămezi de oameni care au 

avut experiențe neplăcute, sună și nu li se poate răspunde fiindcă resursa umană 

este și ea limitat”, a spus aceasta. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 De luni, toate școlile din România trec în online. Cursuri mai scurte, fără 

teze 

Elevii vor învăța din fața calculatoarelor, iar profesorii vor avea mai puțin timp 

pentru predare, pentru că orele sunt mai scurte. Aproape jumătate dintre părinți și-

au exprimat deja nemulțumirea într-un sondaj de opinie, dar sănătatea primează în 

fața educației. În acest an școlar nu se mai susțin nici tezele. 

Imediat ce autoritățile au decis trecerea tuturor școlillor în online, Federația 

Națională a Asociațiilor de Părinți a făcut un sondaj de opinie. În 72 de ore au 

răspuns peste 95.000 de părinți. 

Iulian Cristache, preşedintele Federaţiei Naţionale a Asociaţiilor de Părinţi: "47% 

dintre ei au spus că școala românească nu este pregătită pentru scenariul 3 și că 

își doresc să vorbim doar despre scenariul verde și scenariul galben. (...) 

Societatea este împărțită la nivelul părinților". 

Dar sănătatea elevilor primează. În plus, copiii pot fi vectori de transmitere a 

virusului în rândul părinților și bunicilor, care sunt în categoria de risc. 

Totuși, statistica INSP arată că, până acum, sub 1% dintre elevi s-au infectat. 

Mai grav este că nu toți elevii au acces la învățământul online. Din cele 250.000 de 

tablete promise de autorități, puțin peste 60.000 au ajuns la elevi. 

În unele zone tableta este inutilă, pentru că nu există internet sau electricitate. 

Anul școlar aduce încă o premieră: elevii nu vor mai avea teze. Nota nu va avea 

aceeași pondere ca teza, iar experții în educație vorbesc despre standard coborât. 
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Școlile vor fi online până pe 8 decembrie, inclusiv. Apoi se va face o nouă evaluare 

a situației epidemiologice. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Anul acesta, 45.000 de copii au abandonat școala 

Criza sanitară crește numărul copiilor care abandonează școala și asta pentru că 

aproape 40% dintre copii se află în risc de sărăcie sau de excluziune socială. Anul 

acesta, 45.000 de copii au abandonat școala, iar pandemia a adus aproape 19 mii de 

îmbolnăviri în rândul copiilor încă de la început. 

Știrile TVR vi-i prezintă pe câțiva dintre copiii care, chiar dacă au multe lipsuri, nu 

ar fi lipsit nicio oră din sala de clasă. Ar fi ridicat mâna și ar fi ieșit la tabla pe care 

acum, cei mai norocoși dintre ei, o înlocuiesc cu o tabletă. 

Irina face parte din această categorie. Este la început de drum, în clasa pregătitoare. 

Chiar dacă drumul i se pare câteodată greu, Irina nu are de gând să-l abandoneze. 

O sprijină și mama. 

În total, 45.000 de copii nu mai merg la școală - o cifră care ne clasează în topul 

european la abandonul școlar. 

În România, 4 din 10 copii pot citi un text, dar nu-l înțeleg, iar 5 dintre ei nu pot 

face calcule matematice. În total, peste 40% dintre elevi sunt analfabeți funcțional, 

iar pandemia a crescut rata abandonului școlar în rândul celor vulnerabili. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Poluare în București și Ilfov sâmbătă noaptea: Senzorii independenți au 

înregistrat valori spectaculoase pentru poluarea cu praf - peste 1.700% pentru 

PM2,5 și aproape 1.400% pentru PM10 / Autoritățile de mediu spun că au 

verificat, dar nu se confirmă 

Rețeaua independentă de monitorizare a calității aerului - airly.eu - a înregistrat 

sâmbătă noapte, depășiri de peste 1.700% pentru PM2,5 și aproape 1.400% pentru 

PM10 la câțiva dintre senzorii din regiunea București Ilfov. Cea mai mare depășire 

a fost înregistrată în Sintești, lângă București, 1.700% pentru PM2,5 și aproape 

1.400% pentru PM10 - o zonă cunoscută pentru faptul că se ard ilegal deșeuri, 

respectiv cabluri ca să se scoată metalul din ele, Ministerul Mediului dând și în 

primăvară amenzi acolo. Poluare majoră s-a înregistrat și în Berceni - peste 

1.000% pentru PM 2,5 și peste 700% pentru PM 10. Depășiri s-au înregistrat și în 

zona de centru - Sud a Capitalei, circa 400% pentru PM 2,5 și 300% pentru PM10. 

Depășiri similare s-au înregistrat în Ghencea și Drumul Taberei, potrivit senzorilor 

independenți. 

Garda de Mediu a postat aseară pe pagina sa de Facebook că poluarea ar fi 

generată de o inversiune atmosferică. Autoritățile spun că au făcut verificări în 

sudul Capitalei, dar depășirile înregistrate de senzorii independenți nu s-au 

verificat și nu au găsit surse de poluare. 

”În această seară, pe fondul unei inversiuni termice şi a unui calm atmosferic, 

senzorii de măsurare a calităţii aerului din reţelele alternative au sesizat în 

Bucureşti şi împrejurimi depăşiri ale valorilor acceptate. Comisarii Gărzii 

Naţionale de Mediu s-au deplasat în comuna Berceni, pe strada Tuberozelor și în 

împrejurimi, pe strada Nicolae Labiș și nu s-au identificat surse de poluare, ușor 

miros de la groapa de gunoi. Niciun foc. Deplasarea s-a făcut pe străzile dintre cei 

doi senzori, senzori ce nu au putut fi identificati pe strada. Probabil sunt în curțile 

oamenilor. Până în acest moment au mai înregistrat depășiri ai parametrilor calității 

aerului, senzori amplasați pe șoseaua Giurgiului, Șoseaua Chitiliei, strada 

Recrutului și strada Fabulei(ambele din sectorul 5). În toate aceste locuri echipele 

de comisari GNM s-au deplasat pentru verificări. În niciunul din aceste situații 

depășirile înregistrate de senzori nu s-au confirmat”, scriau reprezentanții Gărzii de 

Mediu noaptea trecută pe pagina de Facebook. 

https://www.facebook.com/GardaNationaladeMediu/posts/2764905890493113
https://www.facebook.com/GardaNationaladeMediu/posts/2764905890493113
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Reprezentanții Ministerului Mediului au scris că rețeaua lor nu a înregistrat 

depășirile, dar realitatea este că au un singur senzor care măsoară PM 2,5 și acela 

la Lacul Morii, unde nici rețelele independente nu au înregistrat depășiri mari. 

Pentru PM 10 rețeaua națională are trei senzori, și ei amplasați în zone unde nu au 

fost valori ridicate (Lacul Morii, Mihai Bravu și Universitate). 

Aceștia spun că au făcut și verificări în teren, la Buftea și Bucureștii Noi, cu 

laboratorul mobil, unde senzorii independenți arătau depășiri, dar măsurătorile nu 

au arătat depășiri sau acestea erau foarte mici. 

”Ca urmare a episoadelor de poluare indicate de rețelele independente de 

monitorizare a calității aerului, echipe ale Gărzii Naționale de Mediu sunt deja în 

teren pentru verificări. Acestea cercetează, în București, posibile activități care au 

determinat creșterea concentrațiilor de PM 10 în jurul mai multor senzori 

independenți, care indică în acest moment depășiri în mai multe zone ale Capitalei. 

În plus, autolaboratorul mobil al ANPM este deja deplasat spre zona Buftea, pentru 

monitorizarea calității aerului din zona de nord a Bucureștiului. Precizam că datele 

din Rețeaua Națională a Calității Aerului, recunoscute de Comisia Europeană ca 

singurele colectate în condiții valide, nu indică depășiri ale concentrațiilor la 

PM10. Dimpotrivă, valorile acestui poluant sunt în prezent în limite normale, între 

35 și 45 de micrograme pe mc. Totodată, va informăm pe toți că, recent, Comisia 

Europeană a publicat un raport tehnic despre sensibilitatea senzorilor de 

monitorizare a calității aerului în condiții de umiditate. Astfel, conform raportului, 

ceața sau calmul atmosferic pot determina creșteri ale concentrațiilor provocate 

strict de sensibilitatea tehnică a acestor echipamente”, scriau reprezentanții 

Ministerului Mediului noaptea trecută, la ora 22.00. 

 

Și anul trecut, din octombrie până în mai, au avut loc depășiri și cu peste 600% 

pentru poluarea cu praf, noaptea și în weekend, însă autoritățile nu au venit cu 

explicații clare. De câteva ori, Ministerul Mediului a indicat arderi necontrolate de 

deșeuri sau vânt puternic. 

 

Un studiu făcut de Institutul Național de Sănătate Publică, realizat pentru perioada 

2010-2017, arată că în București este o asociere certă între creșterea poluării cu  
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PM10 și PM2,5 (praf) și numărul tot mai mare de boli grave care afectează 

bucureștenii: infarct acut de miocard, infecţii acute ale căilor respiratorii 

superioare,accident vascular cerebral, bronhopneumopatie obstructivă cronică 

(BPOC). Documentul obținut de HotNews.ro arată că, dacă poluarea ar fi scăzut la 

nivelul asumat în 2010, bucureștenii ar avea o speranță de viaţă mai lungă cu 4 ani. 

”Principalele contribuții la emisia totală de PM2,5 din aer revin în mod aproape 

egal încălzirii rezidenţiale (45,8 %) şi traficului rutier (45,5 %), aportul surselor 

inventariate din sectorul industrial şi al serviciilor fiind de 8,5%. La emisia totală 

de PM10 din aer, principala contribuție îi revine traficului rutier (48,4 %), urmată 

de încălzirea rezidențială (39,2%); sursele inventariate din sectorul industrial și al 

serviciilor aduc un aport de 11,7%”, se arată în document. 

Despre particulele PM10 și PM2,5 

 

Particulele în suspensie reprezintă un amestec complex de particule foarte mici și 

picături de lichid. 

 PM 2.5: 25 ug/m3 - valoarea-tintă anuală, 20 ug/m3 - valoarea limită anuală 

care trebuie atinsă până la 1 ianuarie 2020 

 PM 10, valori limită: 50 ug/m3 - valoarea limită zilnică pentru protecția 

sănătăţii umane; 40 ug/m3 - valoarea limită anuală pentru protecția sănătăţii 

umane 

Surse naturale: erupții vulcanice, eroziunea rocilor, furtuni de nisip și dispersia 

polenului. 

Surse antropice: activitatea industrială, sistemul de încălzire a populației, centralele 

termoelectrice. Traficul rutier contribuie la poluarea cu pulberi produsă de pneurile 

mașinilor atât la oprirea acestora cât și datorită arderilor incomplete. 

 

Efecte asupra sănătăţii populaţiei 

 

Dimensiunea particulelor este direct legată de potențialul de a cauza efecte. O 

problemă importantă o reprezintă particulele cu diametrul aerodinamic mai mic de 

10 micrometri, care trec prin nas și gât şi pătrund în alveolele pulmonare 

provocând inflamații și intoxicări. 
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Sunt afectate în special persoanele cu boli cardiovasculare și respiratorii, copiii, 

vârstnicii şi astmaticii. 

 

Copiii cu vârsta mai mică de 15 ani inhalează mai mult aer, și în consecință mai 

mulți poluanți. Ei respiră mai repede decât adulții și tind să respire mai mult pe 

gură, ocolind practic filtrul natural din nas. Sunt în mod special vulnerabili, 

deoarece plămânii lor nu sunt dezvoltați, iar țesutul pulmonar care se dezvoltă în 

copilărie este mai sensibil. 

 

Poluarea cu pulberi înrăutăţeşte simptomele astmului, respectiv tuse, dureri în piept 

și dificultăți respiratorii. 

 

Expunerea pe termen lung la o concentrație scăzută de pulberi poate cauza cancer 

și moartea prematură. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 UE va investi sute de milioane de euro, din anul 2021, în startup-uri și 

competențe tehnice ale studenților din România 

Fonduri europene de sute de milioane de euro vor fi disponibile, din anul 2021, sub 

formă de sprijin în deschiderea unor startup-uri de către studenții din România, 

precum și pentru centre de competențe tehnice în universități. 

Pe partea de mici afaceri care vor fi deschise de către studenți cu bani de la 

Uniunea Europeană, vorbim despre programul Innotech Student. În total, 417 

milioane de euro vor fi disponibili pentru acest program, începând cu anul 2021, 

astfel: 

 150 de milioane de euro din Fondul Social European (85%)  și de la 

bugetul de stat (15%), bani proveniți din perioada de programare 2014-2020, 

care pot fi cheltuiți până la finalul anului 2023. 

 267 milioane de euro (din Fondul Social European și de la bugetul de stat), 

bani provenind din noul Cadru financiar multianual al UE 2021-2027. 
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Reamintim că programul Innotech Student a început în 2020, cu depunerea 

proiectelor de către administratorii de granturi - universități, ONG-uri, sindicate, 

patronate etc. Până pe 30 septembrie (data limită), fost depuse 351 de cereri de 

finanțare, care însumează 685 milioane de euro. 

Alocarea inițială pentru acest prim apel finanțat prin Programul Operațional 

Capital Umane (POCU) este de numai 20 milioane euro, dar Ministerul Fondurilor 

Europene va majora bugetul prin supracontractare, până la 150 de milioane de 

euro. 

„Sunt 20 de milioane de euro cu posibilitate de supracontractare până la 150 

de milioane de euro. Vom aloca toate cele 150 milioane euro pentru studenți. 

În următoarea perioadă de programare mai sunt pe același program 267 de 

milioane de euro. Să vedem ce calitate au proiectele, dacă sunt foarte bune, 

vom vedea cum putem să suplimentăm fondurile”, a declarat, pentru 

StartupCafe.ro, ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloș. 

Separat, încă 200 de milioane de euro, din Facilitatea de recuperare și 

reziliență, vor fi investiți în centre de competențe tehnice pentru studenții din 

România. 

„Aceste centre vor funcționa în universități. Vor primi bani pentru 

echipamente tehnice, de la roboți până la centre de prelucrare numerică”, a 

mai spus Boloș, pentru StartupCafe.ro. 

Programul Innotech Student - cum se vor împărți banii 

După desemnarea primelor organizații care vor fi administratori de grant, probabil 

la începutul anului 2021 aceste avor începe să recruteze studenți (la licență, master 

sau doctorat) în cadrul proiectelor lor finanțate prin programul Innotech Student. 

La capătul unui proces de educație antreprenorială, training, practică de specialitate 

și selecție de planuri de afaceri, o serie de studenți vor putea obține fonduri 

nerambursabile de maximum 40.000 de euro - maximum 100.000 de euro, pentru a 

deschide mici afaceri. Banii vor varia în funcție de numărul de persoane pe care le 

vor angaja. Pentru suma maximă, va fi nevoie de angajarea a minimum 5 persoane. 
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Din bugetul total de 150 de milioane de euro, 70% (105 milioane de euro) va fi 

folosit pentru acordarea granturilor către studenți, prin schema de minimis, iar 

restul pentru cheltuielile din proiectele adminstratorilor de granturi. Astfel, la o 

medie de 60.000 de euro pe startup, ar urma să fie finanțate 1750 de afaceri noi din 

bugetul din perioada de programare 2014-2020 (valabil până la finalul anului 

2023). 

Proiectele se vor derula în toată țara, cu excepția Bucureștiului și a județului Ilfov. 

Mai multe detalii despre Innotech Student AICI. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Vizita oficiala a ministrului afacerilor externe Bogdan Aurescu la Haga - 

discutii cu omologul olandez si cu presedintii Curtii Penale Internationale si ai 

Curtii Internationale de Justitie 

Ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu se va afla luni la Haga, unde va 

discuta cu omologul olandez gestionarea efectelor pandemiei de Covid-19, Cadrul 

Financiar Multianual 2021-2027 si Planul pentru relansare, viitorul acord de 

parteneriat UE-UK, aderarea Romaniei la Spatiul Schengen, schimbarile climatice. 

 

De asemenea, va vizita sediul Curtii Penale Internationale (CPI), unde va avea o 

intrevedere cu Presedintele CPI, judecatorul Chile Eboe-Osuji si va dona, din 

partea Romaniei, un tablou infatisandu-l pe Vespasian Pella, diplomat si jurist 

roman, unul dintre parintii fondatori ai conceptului de curte penala internationala 

permanenta si promotor al infiintarii unei astfel de curti. 

 

"Ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu va efectua, luni, 9 noiembrie 2020, o 

vizita oficiala la Haga, Regatul Tarilor de Jos, la invitatia omologului olandez, Stef 

Blok. Actiunea, planificata initial pentru luna martie 2020 si amanata in contextul 

pandemiei, se inscrie in demersul de intensificare a raporturilor bilaterale, cu 

precadere in contextul aniversarii, in acest an, a 140 de ani de la stabilirea 

legaturilor diplomatice", anunta MAE. 

 

 

https://www.startupcafe.ro/bani-europeni/fonduri-europene-2020-afaceri-studenti-ghid-innotech.htm
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/stiri/diplomat/
https://ziare.com/stiri/mae/


CNSLR Fratia | Revista Presei 2 noiembrie 2020 21 

 

In cadrul vizitei, seful diplomatiei romane va avea consultari politice cu omologul 

olandez, prilej cu care va fi trecut in revista stadiul relatiilor dintre cele doua state, 

vor fi discutate actiuni concrete pentru consolidarea acestora in domenii de interes 

reciproc si va fi realizat un schimb de opinii pe teme de actualitate ale agendei 

europene si internationale. 

"In planul afacerilor europene, ministrul Bogdan Aurescu va aborda dosare precum 

gestionarea efectelor pandemiei de Covid-19, Cadrul Financiar Multianual 2021-

2027 si Planul pentru relansare, viitorul acord de parteneriat UE-UK, aderarea 

Romaniei la Spatiul Schengen, schimbarile climatice. 

 

De asemenea, ministrul Bogdan Aurescu va sublinia importanta aprofundarii 

dialogului bilateral pe teme de securitate, in context NATO si UE, precum si in 

directia promovarii unei relatii transatlantice solide. 

Programul vizitei mai cuprinde o intrevedere cu Fernando Arias, directorul general 

al Organizatiei pentru Interzicerea Armelor Chimice, unde discutiile se vor axa pe 

teme de actualitate de pe agenda internationala, in special cazul Navalnii si situatia 

din Siria. 

 

De asemenea, ministrul Bogdan Aurescu va vizita sediul Curtii Penale 

Internationale (CPI), unde va avea o intrevedere cu Presedintele CPI, judecatorul 

Chile Eboe-Osuji. Cu acest prilej, ministrul Bogdan Aurescu va dona, din partea 

Romaniei, un tablou infatisandu-l pe Vespasian Pella (1897-1952), diplomat si 

jurist roman, unul dintre parintii fondatori ai conceptului de curte penala 

internationala permanenta si promotor al infiintarii unei astfel de curti, precum si ai 

dreptului international penal, gestul reflectand, astfel, simbolic, implicarea 

indelungata a Romaniei si a scolii romane de drept international in dezvoltarea 

dreptului international penal. 

 

Agenda vizitei cuprinde si o intrevedere cu Presedintele Curtii Internationale de 

Justitie, judecatorul Abdulqawi Ahmed Yusuf, ocazie cu care ministrul roman de 

externe va sublinia sustinerea ferma de catre Romania a importantei dreptului 

international si justitiei internationale, inclusiv a CIJ - organul principal judiciar al  

https://ziare.com/stiri/securitate/
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ONU, in consolidarea ordinii internationale bazate pe reguli si a 

multilateralismului, ca elemente esentiale ale politicii externe a Romaniei", se arata 

in comunicatul MAE. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Președintele ales al SUA, Joe Biden, o viață în slujba americanilor 

"Sunt copleşit de încrederea pe care mi-aţi acordat-o! Promit să fiu un preşedinte 

care să nu vadă state albastre și roșii, ci doar Statele Unite". Este mesajul de 

învingător al lui Joe Biden, care cucerește Casa Albă la 77 de ani, după aproape 

jumătate de veac în politica americană. O viață cu de toate - de la drame personale, 

la o experiență de invidiat și respect față de familie și credință. 

O viață în slujba americanilor - 6 mandate de senator, două încercări de a ajunge 

președinte și două mandate de vicepreședinte, mâna dreaptă a lui Barack Obama. O 

experiență politică uriașă, fragmentată de drame personale. 

La 29 de ani, licențiat în Științe politice și Drept, Joe Biden devenea senator. 

Bucuria a fost întreruptă de moartea fulgerătoare, într-un accident de circulație, a 

soției sale și a fiicei de un an. Cei doi băieți au fost răniți. 

Jill Jacobs, o profesoară de engleză la Universitatea din Delaware, i-a redat 

speranța. S-au căsătorit în 1977 și au împreună o fiică. 

O nouă lovitură vine în 2015, când Beau, fiul cel mare, căruia i se prevedea un 

viitor strălucit în politică, moare de cancer la 46 de ani. 

În această campanie, Joe Biden a fost atacat prin prisma fiului mai mic, Hunter, 

fiind speculată perioada în care acesta a fost membru în CA-ul unei companii 

energetice din Ucraina și ar fi beneficiat de influența tatălui. 

Culoarele politicii la vârf nu au secrete pentru Joe Biden, considerat de cancelariile 

occidentale, de lideri ai lumii, un adevărat om politic. 

Președintele ales a evocat îndemnul bunicii sale de a răspândi credința, într-un 

discurs dominat de valori tradiționale americane precum morala, justiție și 

libertate, dar și de respectul pentru convingerile celorlalți. 
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Autodefinirea prin prisma familiei a fost emoționantă: "Oameni buni, eu sunt soțul 

lui Jill și nu aș fi fost aici fără dragostea și sprijinul său și al fiului meu Hunter, al 

fiicei mele Ashley, al nepoților mei și al întregii familii. Ei sunt sufletul meu". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Noi proteste în Belarus / Atleți, jurnaliști, dar și o Miss Belarus, printre cele 

peste 800 de persoane reținute - UPDATE 

Mii de manifestanți anti-guvernamentali s-au adunat din nou duminică în Belarus 

pentru a cere plecarea președintelui Alexander Lukașenko, lidera opoziției spunând 

că speră să-l cunoască în curând pe președintele ales al SUA, Joe Biden, relatează 

AFP. 

17.05: Aproape 400 de persoane au fost arestate în timpul manifestației de 

duminică de la Minsk, potrivit ONG-ului Viasna. Potrivit ONG-ului, printre cei 

reținuți sunt și jurnaliști și atleți. 

Andrei Krauchanka, medaliat cu bronz la Jocurile Olimpice din 2008 din Beijing, 

și Ivan Ganin, dublu campion mondial la kickboxing, au fost arestați, dar și Miss 

Belarus 2008, Olga Jinikova și actorul Alexandre Zhdanovich. 

De trei luni, adversarii lui Alexander Lukașenko se reunesc în fiecare duminică la 

Minsk, pentru a cere demisia acestuia după alegeri prezidențiale din 9 august, 

marcate de acuzații de fraudă. 

Aceștia cer președintelui aflat la putere din 1994 să cedeze locul adversarei sale la 

alegerile prezidențiale, Svetlana Tihanovskaia, care a trebuit să fugă în străinătate 

ca principalele la fel cum au făcut și alte figuri importante ale opoziției în 

săptămânile următoare alegerilor pentru a scăpa de represiune. 

Câteva mii de manifestanți, mulți purtând culorile opoziției, roșu și alb, au început 

să se adune duminică în centrul orașului Minsk. 

"Țara a fost transformată într-o închisoare. Este o juntă militară, este imposibil să 

suporți această situație, această represiune, acești oameni arestați pentru nimic pe 

stradă", a spus Elena Vassilevich, o pensionară în vârstă de 65 de ani. 
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Ca în fiecare săptămână, sunt prezente tunuri cu apă și vehicule masive ale poliției 

și mai multe stații de metrou au fost închise. 

Potrivit organizației pentru drepturile omului Viasna, peste 230 de manifestanți au 

fost arestați în diferite locuri din capitală. Un corespondent AFP spune, de 

asemenea, că accesul la internet mobil este restricționat în centrul orașului. 

Refugiată în Lituania, Svetlana Tikhanovskaïa a afirmat duminică că aceste 90 de 

zile de demonstrații arată că regimul și-a „pierdut legitimitatea și puterea”. 

„El nu vrea să ne dea dreptul de a decide ce se va întâmpla în țara noastră”, a scris 

ea pe Telegram, adăugând că protestele vor continua „până la victorie”. 

Tihanovskaia, care pretinde că a câștigat alegerile din 9 august, a primit sprijinul 

mai multor lideri europeni care au refuzat să recunoască rezultatul alegerilor. 

Sâmbătă, ea l-a felicitat pe Joe Biden pentru victoria sa la Casa Albă. "A fost o 

adevărată cursă de idei, programe și echipe spre deosebire de ce s-a întâmplat în 

Belarus, unde voturile au fost pur și simplu furate", a spus ea. 

Ea a adăugat că crede că „noul președinte al Statelor Unite se va întâlni în curând 

cu președintele ales corect al unei unei noi și libere” țări Belarus, subliniind că Joe 

Biden „a luat de mai multe ori poziții ferme în sprijinul poporului din Belarus”. 

Alexandr Lukașenko a numit sâmbătă alegerile din Statele Unite drept o „parodie a 

democrației” și a spus că nu se așteaptă ca relațiile sale cu Washington să schimbe 

indiferent de rezultatul alegerilor. 

Demonstrații sunt organizate și în marile orașe din Belarus, nu doar în Minsk, dar 

și pe categorii socio-profesionale. Sâmbătă, aproximativ cincizeci de îngrijitori, de 

exemplu, au manifestat în fața unui spital din Minsk, potrivit presei locale care a 

relatat că mai mulți dintre ei au fost arestați. 

Manifestările de duminică din Belarus adună de fiecare dată zeci de mii de oameni, 

uneori peste 100.000, constituind cele mai mari adunări de la independența țării din 

1991. 
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Primele demonstrații, în zilele următoare alegerilor pe care Lukașenko susține că 

le-a câștigat cu 80% din voturi, au fost marcate de o represiune violentă care a lăsat 

cel puțin trei morți, iar mulți dintre cei care au fost arestațu au acuzat că au fost 

torturați. 

Alexandr Lukașenko, care exclude demisia, și-a înmulțit declarațiile marțiale, de 

exemplu, asigurându-se că poliția va trage în curând cu gloanțe reale, iar 

săptămâna trecută a cerut poliției „să nu ia prizonieri”. 

 Proteste Belarus Ultimatum brutal al lui Lukașenko: „Nu vom lua 

prizonieri” / „Să plece cel puțin fără o mână” 

Lukașenko, fiul său, Viktor, și alți treisprezece oficiali ai forțelor de ordine din 

Belarus au fost vineri adăugați oficial pe lista neagră a UE. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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